
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-04-19, § 12 

 

 Tid Torsdagen den 19 april 2012 kl 16.00 –  16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 26 april 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Theréz Randquist (M)   

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)   

Åke Askensten (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för Lars Svärd (M) 

Patrik Silverudd (FP) för Daniel Forslund (FP) 

Lennart Tonell (MP) för vakant (MP) 

 

Ersättare:    

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)   

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)   

Anna Bäcklund (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Tillförordnade förvaltningschefen Gunnar Jensen, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Petra Dalunde, Martin Nord och Eva Olofsson samt borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin. 

 

 

 

 



  

 § 12 

Framtidsbild för Kista Science City. Uppdatering av visionen för de 

kommande tio åren. Svar på remiss 
Dnr E2012-511-00278 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorets tjänsteutlåtande  

 som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 6 mars 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP), Johan Hedin 

 (C), vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe 

 Livh (V) föreslår (se beslutet).  

2) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att ärendet återremitteras enligt följande:   

 
 Stockholm ska bli en stad av världsklass när det gäller hållbar utveckling. Den 

 nu laga kraft bundna översiktsplanen benämns ”Promenadstaden”. Det är viktigt 

 att i handling visa att dessa visioner blir verklighet inte minst inom de områden 

 som Exploateringsnämnden ansvarar för - gator, vägar, offentliga platser etc.   

 

 Det som nu successivt byggs upp i och runt Kista (norra Järvafältet) är ett 

 omfattande trafiklandskap (som tar stora värdefulla markytor i anspråk) och som 

 är helt anpassat till bilen. Tillgängligheten för bilen blir extremt god. På sikt 

 kanske området kommer att försörjas av en spårväg - Kistagrenen. Inom en snar 

 framtid måste även tunnelbanan förlängas från Hjulsta (alternativt Akalla) till 

 Barkarby enligt det förslag som fanns med Dennisöverenskommelsen 1992.    

 

  Stadsledningskontoret skriver ”kontinuerlig utveckling till stadslik miljö sker i 

 den fysiska planeringen med hjälp av breda gator, kvartersstruktur, belysning 

 och träd”. Denna ”definition” av stadslik miljö överensstämmer dåligt med vad 

 som brukar benämnas hållbar stadsutveckling. En hållbar stad utgår bl.a. från 

 den gående människan och hennes perspektiv (se bl.a. i TRAST, Trafik för en 

 attraktiv stad) och vad som antagligen avses med "Promenadstaden".  

 

 I trafikkontorets förslag till framkomlighetsstrategi prioriteras bl.a. detta: 

 A. Fler människor och mer gods ska kunna förflyttas genom att fler använder 

 kapacitetsstarka färdmedel, d.v.s. kollektivtrafik, cykel och gång. 

 B. Framkomligheten i väg- och gatunätet ska förbättras genom att öka 

 reshastigheten för de kapacitetsstarka färdmedlen och höja restidspålitligheten 

 för alla trafikanter. 

 C. Vägarnas och gatornas roll som attraktiva platser ska förstärkas genom att 

 förbättra gångvänligheten i staden.                                                                       

 D. De negativa effekterna av väg- och gatutrafiken ska minimeras genom att 

 styra bilanvändning till de resor där bilen gör mest samhällsnytta. 



  

 
 I remissen borde det tydligare framgå på vilket sätt den attraktiva och hållbara 

 staden (Kista Science City) skapas. Vilka gator blir ”shared space”, hur 

 planeras, utformas och dimensioneras gator och vägar för cyklister (inklusive 

 säkra cykelparkeringar med service) och för gående?  Hur utformas trafik och 

 rörelsemönstret så att det blir jämlikt och jämställt  (social hållbarhet)? 

 Konceptet  ”Mobility Management” (MM) och "Mobility Turn" (se exempelvis  

 Sheller/Urry i Environment and Planning A 38)  borde tillämpas i större 

 utsträckning om staden menar allvar med att förverkliga en hållbar stad i 

 världsklass. Nu präglas "trafikplaneringen" av föråldrade idéer där de gamla 

 SCAFT-normerna från 1968 fått alltför stor genomslagskraft. Det är inte hållbar 

 stadsutveckling av världsklass.     

 

 I övrigt hänvisas till MP:s text i Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd den 19 april.   

  

Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslaget att återremittera ärendet mot att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner därefter att nämnden beslutar enligt förslag 

från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP), Johan Hedin (C), 

vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V).    

 

Reservation 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 

om återremiss. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Den borgerliga majoriteten presenterar en storstilad vision för Kista Science 

 City. Kista är en viktig ”kärna” i Stockholmsområdet och exploateringskontoret 

 har anvisat mark och ansvarat för infrastuktur såsom utbyggnad av vägar.  

 

  Vi anser att en utveckling av Kista Science City inte enbart kan bestå av 

 utbyggnad av bostäder, företag och kommersiella verksam heter. Även kultur, 

 verksamhet för barn och ungdomar, idrott och andra viktiga verksamheter måste 

 rymmas i Kista om visionen ska bli verklighet. Tyvärr finns inga sådana större 

 satsningar. Vi vill också understryka att sådan satsningar inte får ske på 

 bekostnad av att man utarmar de närliggande stadsdelarna Akalla  och Husby 

 och flyttar kulturella verksamheter därifrån till Kista. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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